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Vergadering ARK Haarlem grote commissie, 19-06-2023 10:30 - 16:45

1. Toekanweg 7 "Schonenvaert"

21110043MOOI nummer 

NVTZaaknummer partij 

Omschrijving Toekanweg  7  "Schonevaert"

Aantal voorgaande 
behandelingen

2

Gemeente Haarlem

Zaakbeheerder Annamaria van Enk

Objecttype Woningcomplex

Beoordelingskader Transformatie regie, divers (Nota Ruimtelijke Kwaliteit 2012)

Bestemmingsplan Voldoet niet aan het bestemmingsplan, maar de gemeente werkt mee 
aan afwijking

De architecten, ontwikkelaar zijn aanwezig voor een toelichting op het 
aangepaste plan. Namens de gemeente zijn de stedenbouwkundige en 
procesmanager.
 
Het betreft een aanvraag omgevingsvergunning voor een 
appartementencomplex met commerciele ruimtes in de plint.
Sinds de vorige behandeling zijn onder andere de volgende wijzigingen 
doorgevoerd in het Defnitief ontwerp:
   ·Het aantal parkeerplaatsen is gehalveerd, waardoor de binnentuin is 
kunnen verlaagd. Het fetsparkeren is zoveel mogelijk geconcentreerd 
op de begane grond met op drie plekken daglichttoetreding. Bewoners 
krijgen een persoonlijke fetsparkeerplek toegewezen.
   ·Door het verlagen van de binnentuin is het aantal woningen 
toegenomen van 695 naar 823 woningen.
   ·De begane grond wordt 0,5 m hoger. In de plint zijn vijf woon-werk 
woningen geintroduceerd. 
   ·Enkele ondergeschikte gevelwijzigingen, waaronder het verwijderen 
of verschuiven van balkons aan het binnenhof. De balkons aan de 
oostzijde zijn van glas geworden.
   ·Het aantal collectieve dakterrassen is teruggebracht van vier naar 
twee op bouwdeel A en D. 
De footprint van het gebouw is gelijk gebleven, evenals de materialen en 
kleurstelling.
 
Bevindingen
De commissie heeft waardering voor de uitgebreide documentatie en 
zorgvuldige uitwerking van de aanpassingen. Ook is zij positief over het 
prefab bouwsysteem met zogeheten 'soft spots', die in de toekomst 
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eventueel alsnog doorgebroken kunnen worden om twee woningen 
samen te voegen. De commissie adviseert nog om een privacyscherm 
mee te ontwerpen voor de doorgaande balkons, bijvoorbeeld met een 
print waar je net doorheen kunt kijken in plaats van mat glas. Verder 
vraagt zij zich nog wel af of het aantal dakterrassen voldoende is voor 
het toegenomen aantal bewoners, maar realiseert zij zich dat de twee 
dakterrassen aanvullend zijn op de daktuin aan het binnenhof.  
 
De commissie adviseert akkoord te gaan met de aanvraag. 
AkkoordWelstandsadvies
Grote commissieBehandelwijze
OmgevingsvergunningAanvraagsoort

De architecten, landschapsarchitect en ontwikkelaar zijn 
aanwezig. Namens de gemeente zijn aanwezig de 
supervisor, stedenbouwkundige, landschapsarchitect, procesmanager 
en ontwikkelmanager.
 
Voor ligt het Defnitief Ontwerp voor het gebouw en de buitenruimte. De 
belangrijkste wijziging sinds de vorige behandeling is de invulling van de 
plint. Deze is volledig commercieel, afgezien van de technische ruimte. 
De plint aan de Schipholweg bestaat uit een enkele pui beneden met een 
klein bovenlicht en de plint aan de Europaweg heeft een dubbelhoge pui 
met een luifel. De gevels worden vormgegeven met 
een droogstapelsysteem van Drystack. De ontwikkelaar toont een 
monster van de bakstenen: Stone Cycling Orange Punched. De kozijnen 
zijn van aluminium (kleur: brons C33). Op de hoeken zijn collectieve 
entreehallen met woonkamers voorzien die in verbinding staan met de 
binnentuin. De vier woonentrees hebben ieder een eigen karakter. De 
klinkerverharding van de vloeren wordt doorgezet in de pleinruimte rond 
het water en de brug is tevens van baksteen. Langs de oever aan de 
rechterzijde is de stoep verbreed. De spuwers aan deze zijde zijn 
verwerkt in de zijkant van de prefab betonnen balkons. Het Waterplein 
heeft een robuuste aanlanding passend bij de schaal van het gebouw en 
Haarlemse karakter. De aangrenzende gevel is verzacht door houten 
geveldelen en een verscheidenheid aan gevelopeningen. Het plafond in 
de Poort wordt uitgevoerd in hout in plaats van aluminium en de 
gepigmenteerd betonnen kolommen hebben een matte kleurstelling 
(anders dan op de render). Het daklandschap wordt intensief benut met 
vier dakterrassen, waterbufering met mos-sedum beplanting en 
zonnepanelen op de uitersten van het dak voor het opladen van de 
elektrische auto's in de kelder. 
 
Bevindingen
De commissie spreekt haar waardering uit voor de zorgvuldigheid van 
het plan dat goed tot zijn recht komt op deze prominente plek langs de 
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Schipholweg. Ook de aansluiting met het van der Valk hotel heeft de 
aandacht gekregen die het verdient. Gezien het hoge ambitieniveau ten 
aanzien van de duurzaamheid en vergroening, doet de commissie een 
oproep voor het maken van een hoogwaardig beheerplan van al het 
groen op de daken en pleinen. De commissie vraagt verder aandacht 
voor het integreren van de installaties op het dak en de materialisering 
ervan. Zij ontvangt graag een meer ingezoomd beeld van het dakterras 
en de voorgestelde balustrades. Evenals een ontwerp voor de 
privacy-schermen aan de balkons aan zowel voor- als achtergevels en 
hoe de lateien boven de kozijnen worden opgelost, in relatie met de 
verschillende diepten van de neggen. De commissie vraagt zich wel af of 
de beperkte schaal van het Zonneplein in overeenstemming is met het 
voorgestelde gebruik? Verder twijfelt zij over het gebrek aan daglicht in 
de gangen op de tweede tot en met de vijfde verdieping. De commissie 
doet de suggestie om drie woningen te laten vervallen of de gangen aan 
de uiteinden door te zetten tot aan de gevels. De ventilatieroosters 
zijn niet storend in het gevelbeeld gezien de schaal en maat van het 
gebouw en de voorgestelde steensoort wordt akkoord bevonden. De 
commissie ziet de defnitieve tekeningen met belangstelling tegemoet.
Collegiaal overlegWelstandsadvies
Grote commissieBehandelwijze
Informele adviseringAanvraagsoort

De architecten, landschapsarchitect en ontwikkelaar zijn 
aanwezig. Namens de gemeente zijn aanwezig de 
supervisor, stedenbouwkundige, landschapsarchitect, procesmanager 
en ontwikkelmanager.
De planbehandeling concentreert zich op het Voorlopig Ontwerp van het 
gebouw en de inrichting van de buitenruimte. 
Sinds de vorige planbehandeling is het ontwerp op de volgende 
onderdelen gewijzigd:
   ·Het gebouw wordt opgedeeld in vijf bouwdelen met 
vier entreegebieden die straat en tuin met elkaar verbinden.
   ·De maatvoering van de woningen is 0,5, 1 of 1,5 beuk en eenvoudig 
aanpasbaar. 
   ·De keramische plint is twee lagen hoog. 
   ·Er is gekozen een circulaire, droog gestapelde bakstenen gevel 
(terracotta) met een meter brede band van geribbeld metselwerk..
   ·De poort is breder geworden en heeft een iets verdraaide gevellijn. 
   ·De balkons aan de binnenzijde hebben een metalen borstwering en de 
balkons aan de buitenzijde metselwerk en glas. 
   ·Het trappenhuis is volledig verglaasd en doorbreekt de sculpturale 
gevel.
Buitenruimte
Uitgangspunt voor de inrichting van de buitenruimte is de historische 
waterhuishouding van dit gebied. De buitenruimte bestaat uit een 
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binnenhof met daaromheen verschillende pleinen:
   ·Het Binnenhof op het bovenplein is een daktuin dat refereert aan een 
veenweidegebied voor de opslag van regenwater.  
   ·Het Waterplein is de centrale ontmoetingsplek en is verknoopt met 
het systeem van het bovenplein (dus geen stilstaand water). 
   ·Het Zonneplein loopt licht af richting de toekomstige groene 
stadsstraat Europaweg.
   ·In de knik van het Pocketplein zijn zorg-gerelateerde functies 
voorzien. 
   ·De Poort maakt het gebouw doorwaadbaar. De materialisatie en 
het gebruik is nog in ontwikkeling.
   ·De Oever biedt ruimte voor woonwerk-woningen met zicht op het 
groen. De techniekruimtes en parkeerentrees zijn gesitueerd aan de 
zijde van het Van der Valk hotel. 
Bevindingen
 
De commissie deelt een compliment uit voor de betrokkenheid van de 
architecten en de precisie van het plan. Er is een grote sprong gemaakt 
ten opzichte van het Schetsontwerp. De commissie heeft de volgende 
opmerkingen op het Voorlopig Ontwerp en de inrichting van de 
buitenruimte: 
   ·Er is veel aandacht voor de relatie met de directe omgeving maar de 
relatie met de grote omgeving (OV-hub, Spaarne Gasthuis) ontbreekt, 
ondanks de vele ontwikkelingen die invloed hebben op de mate en type 
van verkeersbewegingen. 
   ·De waterhuishouding is een passend uitgangspunt voor de inrichting 
van de buitenruimte, maar het Waterplein is nog erg stenig. De 
commissie adviseert meer schaduw aan te brengen in het kader van de 
hittestress en rekening te houden met de weerkaatsing van geluid.
   ·Het bovenplein heeft een veenweide als thema. Veenweides hebben 
historisch gezien geen bomen. De commissie doet de aanbeveling om 
niet te letterlijk te refereren naar een veenweidegebied.
   ·De steenkeuze en kleurstelling wordt toegejuicht. De 
commissie vraagt om nog meer verzachting aan te brengen door te 
variëren met de neggedieptes en tactiliteit van de gevel. 
   ·De commissie heeft haar twijfels bij de functionaliteit van het 
Zonneplein aan de Europaweg (shared space in combinatie met 
privé-terassen voor de woningen) en vraagt zich af of de combinatie van 
diverse functies met een drukke verkeersweg realistisch is.
   ·De commissie realiseert zich dat de Poort een lastige verblijfsplek is en 
adviseert om deze vanuit een programmatisch invalshoek te benaderen.
   ·De gevels aan het Waterplein en de Poort zijn nog niet 
overtuigend. Met name de lange en hoge wand met lamellen heeft een 
van de rest afwijkende uitstraling en biedt weinig relatie tussen boven- 
en onderplein.
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   ·De lange aan elkaar geschakelde balkons aan de binnenzijde 
overtuigen niet.
   ·De twee grote vensters uit het Schetsontwerp op de hoek waren 
passender dan de enkele die overhoeks geplaatst zijn in dit Voorlopig 
Ontwerp. Op deze locatie is iets eigenzinnigers op zijn plaats.
   ·De volgende keer wordt de commissie graag wat gedetailleerder 
meegenomen bij de invulling van de plint en de oplossingen voor 
installaties, zonnepanelen en groen op de daken.
Concluderend is de commissie positief over de ontwikkeling en vraagt in 
de verdere uitwerking nog aandacht voor bovenstaande punten. 
Collegiaal overlegWelstandsadvies
Grote commissieBehandelwijze
Informele adviseringAanvraagsoort
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